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Öppen frågestund och information 

Före sammanträdet var det öppen frågestund och allmänheten fick 

tillfälle att ställa frågor och lämna synpunkter till nämndens ledamöter 

och ersättare. 

 

Information: 

 

 Resultat av brukarundersökning inom socialpsykiatrin 

Martin Pietsch m.fl. från socialpsykiatrin 

 

 Resultat av brukarundersökning 2013 inom äldreomsorgen  

Eva Frykler 

 

____________________ 
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§ 1   

Val av justerare och dag för justering 

Anita Lundin (M) utsågs att tillsammans med ordföranden Viktor 

Morawski (MP) justera protokollet, vilket ska måndagen den 25 

november. 

 

____________________ 

 

 

 
§ 2   

Upprop 

Upprop förrättades. Närvaron redovisas i protokollet. 

 

 

____________________  
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§ 3   

Fastställande av föredragningslista 

Föredragningslistan fastställdes utan ändringar. 

 

___________________ 

 

 

 
§ 4   

Anmälan av föregående protokoll 

Anmäldes att protokoll 2013-10-24 justerats omedelbart efter 

sammanträdet. 

 

__________________ 
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§ 5   

Svar på medborgarförslag om skateboardramp i parken 
Bergtorpskärret 
Dnr 1.2.4.390-2013  

Beslut 

 

 Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens förslag till svar på 

medborgarförslaget. 

 
Ärendet 

Medborgarförslaget innehåller önskemål om att komplettera den lilla 

skateanläggningen i parken Bergtorpskärret med en större 

skateboardramp. Förvaltningen är tveksam eftersom det finns bostäder 

i nära anslutning, och det skulle bli ett dominerande inslag i en relativt 

småskalig park. Förvaltningen föreslår att anläggningen i 

Bergtorpskärret istället kompletteras med en mindre ramp, en så 

kallad quarter pipe, samt att den nuvarande utrustningen möbleras om 

för att få bättre funktion. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2013-10-29. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

______________________ 
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§ 6  

Stadsdelsnämndens sammanträdestider 2014 
Dnr 1.1.493-2013 

Beslut 

 Stadsdelsnämnden godkänner förslag på sammanträdestider för 

2014 med ändring av mars-sammanträdet till den 27 mars. 

 
Ärendet 

Kommunstyrelsen beslutar om tidsplan för nämndernas arbete med 

bokslut och verksamhetsberättelse, budgetarbete, verksamhetsplaner 

och uppföljningar. Förvaltningen har upprättat ett förslag till 

sammanträdestider för 2014 utifrån den tidsplan som 

kommunstyrelsen fastställt. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2013-08-24. 

 
Förslag till beslut 

Stadsdelsförvaltningen föreslår nämnden besluta att sammanträdet i 

mars flyttas till den 27 mars då flerårsbudgeten kommer att behandlas.  

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

____________________ 
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§ 7  

Förslag till reviderade riktlinjer för bistånd enligt 
socialtjänstlagen (SoL) och insatser enligt lagen om stöd och 
service till vissa funktionshindrade (LSS) till barn, ungdomar 
och vuxna med funktionsnedsättning 
- remiss från kommunstyrelsen, KS 326-1319/2013 
Dnr 1.5.1.418-2013 

Beslut 

 

 Stadsdelsnämnden överlämnar detta tjänsteutlåtande som svar på 

remissen. 

 
Ärendet 

I Socialnämndens förslag till reviderade riktlinjer har nya lagregler 

och prejudikat arbetats in och riktlinjerna anpassats till gällande 

praxis.  

 

Förvaltningen ställer sig positiv till förslaget om reviderade riktlinjer 

för bistånd enligt SoL och insatser enligt LSS till barn, ungdomar och 

vuxna med funktionsnedsättning. De förändringar som föreslås är 

tydliga och ger en bra vägledning för handläggarna i deras arbete. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2013-10-01. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 
Särskilt uttalande (S, MP, V) 

Majvi Andersson m.fl. (S), Viktor Morawski m.fl. (MP) samt Emelie 

Roxby Schüsseleder m.fl. (V) anmälde ett särskilt uttalande enligt 

följande.  

 

Remissen behandlades i Socialnämnden den 27 augusti. Vid 

sammanträdet föreslog S, MP och V att ärendet skulle återremitteras 

med nedanstående motivering i vilken vi instämmer. 

 

”Förvaltningen har gjort en tolkning av Högsta 

förvaltningsdomstolens domar som inte är orimlig men inte heller är 

nödvändig. HFD gör en mycket snäv tolkning av LSS och skiljer sig 

därigenom från såväl tidigare instanser som Socialstyrelsens tolkning 

av lagstiftarens intentioner. Det är naturligtvis tråkigt i sig. Det är 

därför rimligt och förståeligt att ur ett tjänstemannaperspektiv föreslå 

en anpassning till HFDs dom. 
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Politiskt är dock situationen annorlunda. Hela motivet bakom LSS är 

att utjämna skillnader i livsmöjligheter. Det är en individuell 

rättighetslagstiftning, där varje fall ska prövas individuellt, vilket 

också framgår av domen, även om den tydligt strävar efter att vara 

generell och prejudicerande.   

 

Domen innebär tydligt att vi kan neka att ge ledsagning vid 

semesterresa. Som kommun är vi dock alltid fria att tolka 

lagstiftningen till individens fördel. Det finns därför inga juridiska 

hinder för att behålla våra nuvarande riktlinjer vad det gäller 

ledsagning vid semesterresa. Förvaltningen bör därför återkomma 

med riktlinjer där rätten till semesterresa med ledsagare kvarstår i 

oförändrad form. 

 

En inskränkning i enlighet med förvaltningens förslag skulle innebära 

en avsevärt försämrad livskvalitet för en grupp stockholmare. Vi anser 

att det skulle strida mot såväl lagstiftarens intentioner om att utjämna 

levnadsvillkor, som stadens ambitioner om att ha en socialtjänst i 

världsklass. 

 

Därutöver anser vi att timmar som inte utnyttjats under en månad bör 

kunna överföras till följande månad. Detta påpekar 

funktionshinderrådet att de lovats tidigare och denna revidering av 

riktlinjerna verkar vara ett rimligt tillfälle att leva upp till detta löfte.” 

  

Därutöver har Socialnämndens funktionshindersråd vid sitt 

sammanträde den 22 augusti framfört ytterligare synpunkter vilka vi 

också instämmer i och som väl ligger till grund för återremittering. 

Funktionshinderrådets yttrande återfinns nedan i sin helhet. Det är 

med förvåning vi får ta del av att funktionshinderrådet inte har fått 

följa arbetet i t ex en referensgrupp.  

 

”Än en gång har förvaltningen brustit i sin samverkan med rådet. 

Enligt stadens handikappolitiska inriktningsmål ska rådet ha ett aktivt 

brukarinflytande genom bl. a. insyn och möjligheter att påverka. Här 

borde rådet fått följa arbetet i en referensgrupp.  

 

Vid ett möte mellan biträdande socialborgarrådet Ewa Samuelsson 

och Synskadades Riksförbund Stockholms stad hösten 2012 lovade 

Samuelsson att timmar som inte utnyttjats under en månad skulle 

kunna överföras till följande månad. Tyvärr saknas detta i förslaget. 

Analogt med Samuelssons försäkran borde också icke utnyttjade 

kostnader för ledsagaren, d.v.s. de 300 kronorna kunna flyttas över till 

följande månad eftersom kostnaden bör följa aktiviteterna.  
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Rådet ser det som mycket olyckligt att motivet bryta isolering anges 

som skäl för att få ledsagning, bland annat i fråga om att få handla. 

Istället ska alltid utgångspunkten vara möjligheten att leva som andra, 

jfr FN-konventionen om rättigheter för personer med 

funktionsnedsättning och stadens program för delaktighet. Om en 

person exempelvis vill veta vilka varor som finns i en affär för att 

kunna leva som alla andra, men inte kan inhämta informationen till 

följd av synnedsättning eller annan funktionsnedsättning, ska det vara 

utgångspunkten för bedömningen, inte personens deltagande i andra 

samhällsaktiviteter. 

  

Föräldrar med funktionsnedsättning och med minderåriga barn bör 

särskilt beaktas så att de får det stöd och den ledsagning som de 

behöver  

 

Huruvida yngre personer kan ha större behov av ledsagning än äldre 

är tveksamt. Det är först och främst behoven och inte åldern som ska 

beaktas.  

 

För övrigt utgår Rådet från att riktlinjerna kommer att bli rådande i 

alla stadsdelar och att de på så sätt kan ge personer med 

funktionsnedsättning rimliga levnadsvillkor.  

 

Förslaget till riktlinjer visar tyvärr inte på att Stockholms stad är på 

väg att bli den stad i världsklass som man har ambitionen att bli.” 

 

____________________ 
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§ 8  

Planärende på samråd/normalt förfarande för detaljplan för 
Kabelverket 2 mm., etapp 1 
- remiss från stadsbyggnadskontoret, S-Dp 2013-00709 
Dnr  1.5.3.512-2013 

Beslut 

 

 Stadsdelsnämnden överlämnar detta tjänsteutlåtande som svar på 

remissen. 

 
Ärendet 

Förslaget till detaljplan för Kabelverket etapp 1 omfattar 

blandstadsbebyggelse med ca 580 lägenheter, områdets nya 

huvudgata, två förskolor integrerade i bostadshus samt en ny park. Det 

blir den första utbyggnadsetappen av tre-fyra etapper med sammanlagt 

ca 1500 bostäder.  

 

Förvaltningen är positiv till att planen öppnar upp ett idag  

slutet kontors- och industriområde och skapar en ny blandad stadsdel. 

Den förbättrar älvsjöbornas tillgänglighet till Sol-bergaskogen, 

Kämpetorps bollplan och Kämpetorpsskolan. Förvaltningen är dock 

tveksam till den höga exploateringen och har en del synpunkter på 

parken och förskolorna. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2013-11-04. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 
Särskilt uttalande (M, FP, C) 

Olle Andretzky m.fl. (M), Inga-Lill Persson m.fl. (FP) och Evy 

Kjellberg (C) anmälde ett särskilt uttalande enligt följande. 

 

Vi vill påtala vikten av, att i samband med att nu totalt 1500 

lägenheter skall byggas i kvarteret Kabelverket, staden tillsammans 

med landstinget planerar för en ny vårdcentral i centrala Älvsjö, att 

tillräckligt med parkeringsplatser ställs till de boendes förfogande, 

samt att det i samråd med stadsdelsnämnden byggs tillräckligt med 

platser för förskolebarn och handikappade.  

 
Särskilt uttalande (S) 

Majvi Andersson m.fl. (S) anmälde ett särskilt uttalande enligt 

följande. 
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Det är med tillfredsställelse vi ser att de höga husen flyttats bort från 

kanten av Solbergaskogen. Den nya placeringen av de högre 

huskropparna tycks oss mer harmoniskt för området. Däremot är vi 

mycket tveksamma till att husen i det liggande förslaget höjts med ett 

par våningar och att något hus planeras blir så höga som 16 våningar. 

Alltför höga hus i detta område kommer att förrycka Älvsjös karaktär 

av villastad. Det är malplacerat att bygga höghus i detta område. Som 

jämförelse kan nämnas att inte ens i Älvsjö nya centrum har man valt 

att bygga höghus. Vi understryker förvaltningens farhågor om att 

höghusen kommer påverka lokalklimatet i området. Höga hus skapar 

långa djupa skuggor och det behövs en utredning av vilken påverkan 

de planerade högre husen får när det gäller skugga och vindar på 

öppna platser och inte minst på förskolegårdarna  

 

Förslaget har inte löst frågan om Älvsjövägen som hårt belastad 

genomfartsled. T ex har förslaget lagt ett nytt övergångsställe ovan 

jord mitt på Älvsjövägen. Det kommer påverka köbildning och locka 

till smitvägar förbi, och en inte alltför långsökt gissning är att det 

kommer att öka trafikmängden på den nya vägen som planeras genom 

området. Denna nya väg är bred nog att rymma framtida spårväg och 

kommer bli inbjudande som smitväg förutom att ta hand om den egna 

trafiken till och från området. Nybyggnationen och den redan 

befintliga bebyggelsen skulle således vinna på att ytterligare 

utredningar görs för att lösa frågan om hur trafiken genom och 

jämsides med det nyplanerade området kommer att ske och hur det 

påverkar redan befintliga bostadsområden. Allra bäst vore givetvis att 

gräva ner Älvsjövägen i tunnel. Näst bäst är att göra Älvsjövägen till 

en lokalgata stängd för genomfartstrafik.  

 

Vi understryker att hela Söderort och inte minst Älvsjö, har ett stort 

behov av en idrottshall som är tillräckligt stor för att rymma både 

handbolls- och innebandyplan. En idrottshall vid Kvarteret 

Kabelverket kan bli till glädje för stora delar av Söderort genom sitt 

fina läge, lätt tillgängligt med allmänna kommunikationer.   

 

I förslaget saknar vi uttalat att det kommer att byggas lägenheter för 

funktionshindrade, typ LSS-lägenheter. Vårt förslag är att lägenheter 

för särskilda behov byggs in redan från början. Vidare är det viktigt 

att det byggs tillräckligt med förskolor utspridda på mindre enheter 

inom hela det planerade området. I samband med nybyggnation i stor 

skala är det också viktigt att det byggs samlingslokaler som kan 

försörja Älvsjös växande behov av sådana. Vidare bör hela området 

planeras för att tillfredsställa moderna och högt ställda krav på 

källsortering och avfallshantering, t ex bör alla lägenheter förses med 

avfallskvarnar och avloppen dimensioneras för högt ställda krav. 
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Särskilt uttalande (MP) 

Viktor Morawski m.fl. (MP) anmälde ett särskilt uttalande enligt 

följande.  

 

Miljöpartiet ser mycket positivt på planerna på ny bostadsbebyggelse i 

Kabelverket. Även om det i söderort råder en stor brist på 

arbetsplatser finns också ett stort behov att bygga nya bostäder i 

Stockholmsområdet. Ny bostadsbebyggelse passar utmärkt i Älvsjö 

med tanke på de goda kollektivtrafikförbindelserna som finns idag. 

När Spårväg Syd så småningom kommer på plats blir möjligheterna 

att åka kollektivt till och från Älvsjö ännu bättre. 

 

Inom planområdet planeras en park mellan bostadsbebyggelsen och 

Solbergaskogen. Att Solbergaskogen blir mer tillgänglig är en positiv 

bieffekt av den nya bostadsbebyggelsen men Miljöpartiet är tveksam 

till hur välanvänd den nya parken kommer bli. De höga bostadshusen 

kommer skapa skuggor i parken och det finns en risk att parken 

kommer upplevas inträngd längst in i planområdet. För att uppnå en 

park med så många nöjda besökare som möjligt önskar Miljöpartiet ett 

samråd tillsammans med stadsdelsförvaltningen och boende i 

närområdet som får möjlighet att tycka till innan parken slutligen 

utformas. 

 

Enligt planen kommer de flesta bostäder inom området bli 

bostadsrätter. I Stockholm finns ett stort behov av gruppbostäder och 

ungdomslägenheter som lämpligen skulle kunna integreras inom den 

nya bebyggelsen i Kabelverket. De högsta husen inom området 

föreslås bli upp till 16 våningar höga. Miljöpartiet har inga problem 

med höga hus generellt sett men i detta område skulle något lägre hus 

passa betydligt bättre in i den omgivande bebyggelsen. 

 

Avslutningsvis utgår Miljöpartiet från att den nya bebyggelsen i 

Kabelverket byggs med minsta möjliga miljöpåverkan och att 

miljövänliga byggmaterial används i största möjligaste mån. På detta 

sätt skulle Älvsjö verkligen kunna marknadsföra sig som ett 

miljöföredöme i Stockholm. 

 
Särskilt uttalande (V) 

Jenny Norberg (V) anmälde ett särskilt uttalande enligt följande. 

 

Vi ställer oss positiva till denna detaljplan då marken redan är nyttjad 

sedan tidigare och stödjer förvaltningens synpunkter och förslag. 

Däremot hade vi prioriterat byggandet av fler hyresrätter. Planen för 

etapp 1 är ca 150 hyresrätter av totalt 550. Detta är en olycklig 
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snedfördelning utifrån det skriande behov som faktiskt finns av 

hyresrätter. Vi hade prioriterat annorlunda. 

 

För att skydda Solbergaskogen som har mycket stora natur-, kultur-, 

och upplevelsevärden anser vi att den behöver omfattas av ett 

bestående lagskydd som ett naturreservat innebär. Trots att de höga 

husen nu är vända mot vägen kommer de fortfarande att negativt 

påverka skogens fauna, flora och vyer. Detta är bekymmersamt och vi 

anser därmed att husens höjd ska sänkas så att denna allvarliga 

påverkan inte sker. Det är naturligtvis så att det är skogen och det 

urgamla Solberget som ska synas över nejden och inte stora 

huskroppar. 

 

Det är viktigt att planera så att man underlättar för cykel-, gång- och 

kollektivtrafik och försvårar för biltrafik. Därför anser vi att 

Älvsjövägens problematik nu måste ses över, t ex kan den med fördel 

förvandlas till en lokalgata med sänkt genomfartshastighet. Eller ännu 

hellre byggas ned i en tunnel. En sanering av hela trafikmiljön är ett 

måste om ytterligare 1500 hushåll med och utan bil skall bo i 

stadsdelen. 

 

_______________ 
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§ 9  

Remiss med begäran om yttrande över ansökan om 
serveringstillstånd för Lacus Handelsbolag 
- remiss från tillståndsenheten, SoN 9.1-08740/2013 
Dnr 1.5.2.509-2013  

Beslut 

 

1. Stadsdelsnämnden beslutar tillstyrka ansökan från Lacus 

Handelsbolag om stadigvarande serveringstillstånd 

i restaurang måndag till söndag, kl. 11:00 – 01:00. 

i uteservering måndag till söndag kl. 11:00 – 22:00. 

 

2. Stadsdelsnämnden överlämnar detta tjänsteutlåtande som svar på 

remissen. 

 
Ärendet 

Socialnämndens tillståndsenhet har inkommit med en begäran om 

yttrande, daterad 2013-10-17, över ansökan om stadigvarande 

serveringstillstånd för Lacus Handelsbolag gällande restaurang Casa 

del Lago, Strandängsstigen 12 i Älvsjö.  

 

Företaget har begärt serveringstillstånd enligt följande.  

 Till allmänheten i restaurang, måndag till söndag  

från 11:00 till 01:00. 

 Till allmänheten i uteserveringen måndag till söndag  

från 11:00 till 22:00. 

 

Enligt Stockholm stads alkoholpolitiska programs riktlinjer för 

serveringstillstånd har stadsdelsnämnden att yttra sig över eventuella 

sociala olägenheter, som finns eller kan befaras uppstå eller i övrigt 

beträffande restaurangens läge i stadsdelen. Förvaltningen föreslår att 

stadsdelsnämnden beslutar att tillstyrka ansökan om 

serveringstillstånd, dock med ändrad tid för servering i restaurangen 

till kl. 23.00. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2013-11-01. 

 
Förslag till beslut  

Olle Andretzky m.fl. (M), Inga-Lill Persson m.fl. (FP) Evy Kjellberg 

(C) och Majvi Andersson m.fl. (S) yrkade att restaurangen bör få de 

utskänkningstillstånd de begärt med serveringstillstånd i restaurangen 

till kl. 01:00, då inga bärande skäl talar mot detta.  
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Ordföranden Viktor Morawski (MP) och Jenny Norberg (V) yrkade 

bifall till förvaltningens förslag. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde förslagen mot varandra och förklarade att 

nämnden beslutat bifalla Olle Andretzky m.fl.s yrkande. 

 

__________________ 
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§ 10  
Ekonomisk månadsrapport 

Ekonomichefen Ingela Kristiansson redogjorde muntligt för det 

ekonomiska utfallet per oktober månad. 

 

______________________ 
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§ 11   

Inkomna handlingar, klagomål och synpunkter 
Dnr 1.6.573-2013 

Beslut 

 

 Stadsdelsnämnden uppdrar åt förvaltningen att vidta de åtgärder 

som kan föranledas av de inkomna skrivelserna och 

protokollsutdragen. 

 
Ärendet 

Anmäls förteckning över inkomna ärenden, klagomål och synpunkter 

under perioden 2013-10-07 till 2013-11-03. 

 

____________________ 
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§ 12  

Redovisning av delegationsbeslut 

Beslut 

 

 Stadsdelsnämnden lägger förteckningen över beslut av 

tjänstemän enligt delegation i oktober 2013 till handlingarna. 

 
Ärendet 

Förteckning över beslut fattade av tjänstemän enligt delegation i 

oktober 2013 anmäls till nämnden. 

 

Stadsdelsdirektören förklarade att två av tre inrapporterade ej 

verkställda beslut har återtagits av förvaltningen då de ej faller inom 

det lagrum som ska inrapporteras.  

 

_______________ 
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§ 13  

Protokoll från pensionärsrådet 

Beslut 

 

 Stadsdelsnämnden lägger protokollet till handlingarna. 

 
Ärendet 

Protokoll från pensionärsrådet 2013-11-14 anmäldes. 

 

_____________________ 
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§ 14  

Protokoll från rådet för funktionshindersfrågor 

Beslut 

 

 Stadsdelsnämnden lägger protokollet till handlingarna. 

 
Ärendet 

 

Protokoll från funktionshindersrådet 2013-11-14 anmäldes. 

 

_____________________ 
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§ 15   

Protokoll från förvaltningsgruppen 

Beslut 

 

 Stadsdelsnämnden lägger protokollen till handlingarna. 

 
Ärendet 

Protokoll från förvaltningsgruppen 2013-10-17 och 2013-11-14 

anmäldes.  

 

_____________________ 
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§ 16   

Minnesanteckningar från tvärpolitiska arbetsgruppen för 
trafik-, miljö- och planfrågor 

Beslut 

 

 Stadsdelsnämnden lägger protokollet till handlingarna. 

 
Ärendet 

Protokoll från tvärpolitiska arbetsgruppens sammanträde 2013-11-06 

anmäldes. 

 

___________________ 
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§ 17  

Övrigt verksamheten 

Stadsdelsdirektör Lars Arvidsson informerade om följande. 

 

Enligt beslut i stadsdelsnämnden inbjuds nu medborgarna att 

inkomma med namnförslag på parkvägar inom stadsdelen. Nämnden 

kommer senare att få information om inkomna förslag.  

 

Ordförande Viktor Morawski (MP) informerade om följande. 

Smörgås till nämndsammanträde 

Nämnden kommer från och med den 1 januari att erbjudas kaffe och 

smörgås inför nämndsammanträdet. 

 

 Den som önskar en smörgås meddelar nämndsekreteraren via 

mail eller telefon senast kl. 12.00 dagen före 

nämndsammanträdet. 

 Kaffe och smörgås dukas upp i matsalen, 3 tr, från kl. 17.00. 

 Förtäring tillåts ej i samband med sammanträdet. 

Justering av protokoll 

 Ett protokoll skall justeras senast fjorton dagar efter 

sammanträdet (KL 5 kap 61 §) 

 Protokoll i Älvsjö justeras normalt måndagen veckan efter 

sammanträdet. 

 Omedelbar justering görs av enstaka beslut som är brådskande.  

 I undantagsfall kan man tänka sig att hela protokollet justeras 

dagen efter sammanträdet och då efter kl. 12.00. 

 Protokoll förs på ordförandens ansvar (KL 5 kap 57 §).   

 Enligt reglemente för Stockholms stads nämnder skall 

”protokollet justeras av dess ordförande och en annan ledamot.”  

 Ordföranden får ej överlåta åt annan att justera i sitt ställe.  

 

________________  
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§ 18   

Frågor från nämndens ledamöter och ersättare 

Prästgårdsgärde 

Olle Andretzky (M) undrade hur arbetet går för att komma till rätta 

med oroligheterna vid Prästgårdsgärde. Stadsdelsdirektören berättade 

att flera åtgärder har vidtagits och är på gång. Det är viktigt att 

berörda parter samarbetar i frågan och omfattar såväl förvaltning som 

polis, fastighetsbolag och medborgare. Jan Bressler (FP) menade att 

det blivit bra med beskärning av buskar och träd i parkerna. Olive 

Carlsson (MP) ställde frågan vad förvaltningen gör för att uppmuntra 

valdeltagandet inom området.  

 

Resecentrum  

Jenny Norberg (V) undrade hur man går vidare med alla klagomål 

som inkommit ang. resecentrum. Stadsdelsdirektören förklarade att 

många synpunkter inlämnades om detta också i samband med 

boendedialogen. De håller på att bearbetas och ska sammanställas för 

vidare åtgärder.  

 

________________ 

 

 

  



 
ÄLVSJÖ STADSDELSNÄMND SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

21 NOVEMBER 2013 

BLAD 25 

 

  

§ 19  

Protokoll från sociala delegationen 

Beslut 

 

 Stadsdelsnämnden lägger protokollen till handlingarna. 

 
Ärendet 

Protokoll från sociala delegationen 2013-11-06 anmäldes.  

 

___________________ 


